



École française Marcel Pagnol
Durumi District
ABUJA NIGERIA
tel 0803 315 47 41
ecofranab@hotmail.com
www.ecolefrancaiseabuja.net



aefe
Agence pour
l'enseignement français
à l'étranger

Management Committee Meeting 16/10/2019

The management committee meeting met on the 16th October 2019 at the Bouygues Camp, Abuja. The meeting started at 18:00, chaired by Mr Yoan Fourmanoir, President of the Committee, in the presence of elected parents as well as members with no voting rights.

Members Present

❖ Parent elected :

- Mr Yoan Fourmanoir
Grangereau
- Ms Cynthia Jawish
- Ms Sophie Mamet
- Ms Mariana Silva
- Mr. Oumar Oum

❖ Non-Voting Members:

- Mr. Rafeal Pont
- Mr Luc Delattre

Members Absent

Ms Nicole

Mr Nicaise Ndembi



aefe
Agence pour
l'enseignement français
à l'étranger

Agenda:

1. Review of the residential building for restructuring

Mr Fourmanoir, presented the committee with visual plans for the restructuring of the building, done by the construction companies Datum and A&K, including the price of the cost for Datum 283,000 000 Naira and A&K Construction 256,000,000 Naira.

There was a review discussion on the sole current teacher who remains living in the premise, and what should be done to guarantee that he would need to vacate the premise by this month of October.

Following Mr Fourmanoir's presentation of the visual building plans, there was not any vote taken at this time.

2. Discussion of possibilities of School International Trips

Mr. Delattre presented to the a discussion on whether an additional international trip should take place. He stated the experience of the previous year, remarking that although there were some challenges, it was worthwhile for the students. This topic did not reach a final decision or vote at this time.

3. Communications

Mr. Delattre stated that the current web site for the school will be up and going this coming week. Mr. Delattre emphasised that the conditions of admissions were fixed on the web site.

There was also a brief mention on the uncertainty of which mode of communication to best use to reach parents of the students. This was previously mentioned by Mr. Delattre subsequently to stating that the number of parents to participate in committees are a limited amount.

4. Special Needs Teaching Assistants

As deliberated at the meeting on 19 November 2018, the Committee would like to set up Special Needs Teaching Assistants (Auxiliaires de Vie Scolaire, AVS), for students in need of extra support. Mr Delattre stated the he would attempt to see if this measure can be pushed forward. As per Ms. Jawish, she has been approached several times by parents seeking out services for their children.

The meeting was adjourned at 20:15.

Secretary
President

Réunion du Comité de Gestion (CG) 16/10/2019

Le CG s'est réuni le 16 Octobre 2019 au camp Bouygues à Abuja. La réunion a commencé à 18h00 et fut Présidée par M. Yoan Fourmanoir, Président du CG.

Membres présents

Membres Absents

❖ Parents élus :

- M. Yoan Fourmanoir
Grangereau
- Mme Cynthia Jawish
- Mme Sophie Mamet
- Mme Mariana Silva
- M Oumar Doumbouya

Ms Nicole

Mr Nicaise Ndembi

❖ Membres de droit:

- Mr. Rafeal Pont
- Mr Luc Delattre

Déroulé de l'ordre du jour :

1. Revue du projet de restructuration du bâtiment résidentiel

M Fourmanoir, a présenté aux participants, les plans d'architecture du projet de restructuration du bâtiment résidentiel ainsi que les offres financières soumises par les entreprises de construction Datum et A&K avec un cout de

réalisation des travaux de 283,000,000 Naira et 256,000,000 Naira respectivement.

Les échanges ont également porté sur le cas du seul enseignant occupant encore le bâtiment résidentiel et sur les dispositions à prendre pour s'assurer que le bâtiment est libéré pendant le mois d'octobre en prélude du démarrage des travaux de restructuration.

Les soumissions pour le projet de restructuration n'ont pas été passées au vote lors de la réunion.

5. Discussions autour des voyages scolaires

M. Delattre a soumis au CG la question à savoir si le voyage scolaire international devrait avoir lieu cette année. Il parla de l'expérience de l'année passée, indiquant que bien qu'il y ait eu quelques difficultés, le voyage scolaire en valait la peine et était d'une grande importance pour les élèves. Aucune décision finale n'a été prise sur le sujet lors de la réunion. La question sera examinée prochainement.

6. Communication

M. Delattre a informé aux participants que le site web de l'école sera opérationnel à compter de la semaine prochaine (semaine du 20 octobre 2019). Il mentionna en particulier que les conditions d'admissions sont indiquées sur le site web.

Les échanges ont également porté sur l'absence constatée des parents aux réunions (comme ce fut le cas lors de l'élection des membres du CG) et sur le mode de communication qui serait le mieux approprié pour une meilleure participation des parents aux réunions. La question reste encore à l'étude.

7. Auxiliaires de Vie Scolaire (AVS)

Comme délibéré lors de la réunion du 19 novembre 2018, le CG souhaiterait mettre en place des AVS destinés aux élèves ayant besoin d'un soutien special. M. Delattre a indiqué qu'il tenterait de voir comment cette mesure pouvait être mise en œuvre cette année. Selon Mme Jawish, elle a été approchée à plusieurs reprises par des parents cherchant un soutien académique spécial pour leurs enfants

La réunion s'est terminée à 20h15.

Secrétaire
Président